



الرقم: ١٢٤

التاريخ: ٢٥/١٠/٢٠٢١

مذكرة شفوية

تهدي البعثة الدائمة للجمهورية العربية السورية أطيب تحياتها إلى الأمانة الفنية لمنظمة حظر الأسلحة الكيميائية، وتشرف بأن تنقل إلى الأمانة الفنية الموقرة المعلومات الهامة التي حصلت عليها الجهات السورية المختصة، حول قيام المجموعات الإرهابية، بالتنسيق مع خبراء بعض الدول، بالتحضير لمسرحيات استخدام أسلحة كيميائية، بهدف اتهام الحكومة السورية بها، وفيما يلي المعلومات:

- قام تنظيم "جبهة النصرة الإرهابي" (هيئة تحرير الشام) بإحضار مواد كيميائية إلى ريف محافظتي إدلب وحماة، بحيث سيقوم هذا التنظيم باستخدام تلك المواد لإتهام الجيش العربي السوري باستخدامها.
 - قام تنظيم "جبهة النصرة الإرهابي" (هيئة تحرير الشام) في محافظة إدلب بنقل ٨/ صواريخ ثقيلة مُعدّلة، ومُحمّلة بمواد كيميائية، بالتنسيق مع خبراء فرنسيين وبلجيكيين، حيث تم تخزينها، بشكل مؤقت، في كلية الطب البيطري في مدينة إدلب.
 - تم تسليم ٧/ من الصواريخ المذكورة، بالتنسيق مع المخابرات التركية وفقاً لما يلي:
 - ٤/ صواريخ إلى الحزب الإسلامي التركستاني في ريف جسر الشغور (بلدة داما).
 - صاروخ عدد ٢/ إلى المجموعات الإرهابية في سهل الغاب.
 - صاروخ واحد إلى المجموعات الإرهابية في بلدة "إحسم" في منطقة جبل الزاوية.
- تأمل البعثة الدائمة للجمهورية العربية السورية لدى منظمة حظر الأسلحة الكيميائية بتعميم هذه المعلومات على الدول الأعضاء، ونشرها على موقع المنظمة العام والكاتليست.
- تغتنم البعثة الدائمة للجمهورية العربية السورية لدى منظمة حظر الأسلحة الكيميائية هذه المناسبة لتعرب للأمانة الفنية الكريمة عن فائق تقديرها واعتبارها.



الأمانة الفنية لمنظمة حظر الأسلحة الكيميائية

لاهاي

Permanent Mission
Of The Syrian Arab Republic
To The Organization For The
Prohibition Of Chemical Weapons
The Hague



U
E

RECEIVED

26 OCT 2021

DECLARATIONS BRANCH



No: 124

Date: October 25th 2021

Note Verbale

The Permanent Mission of the Syrian Arab Republic to the Organization for the Prohibition of Chemical Weapons OPCW presents its compliments to the Technical Secretariat, office of the Director General, and has the honor to transmit herewith information received from The National Authority of the Syrian Arab Republic regarding the coordination between armed terrorist groups and international experts from some countries in order to fabricate a chemical attack and to accuse the Syrian government. This information is as follows:

- The transportation of Chemical substances by The Al Nusra Front (haya'at Tahrir Al Sham) into the Idlib and Hama countrysides where they plan to use these substances and accuse The Syrian Arab Army of the attack.
- The Transport of /8/ modified heavy Rockets armed with chemical substances by the Al Nusra Front (haya'at Tahrir Al Sham) in coordination with French and Belgian experts, and then storing them temporarily in the College of veterinary Medicine in the City of Idlib.
- /7/ of the above mentioned rockets were distributed by the Turkish Intelligence as follows:
 - /4/ were handed to the Turkistan Islamic Party in the area of the Jisr Al Shagoor countryside, in the town of (Dama).
 - /2/ Rockets to the armed terrorist groups in the Ghab Region area.
 - One rocket to the armed terrorist groups in the town of "Ihsim" in the area of "Jabal al Zawayeh".

The Permanent Mission of the Syrian Arab Republic kindly requests the Technical Secretariat to consider this Information as Unclassified, and to circulate it to all Member

States, and to publish it on both the internal web “Catalyst” and the public OPCW website.

The Permanent Mission of the Syrian Arab Republic avails itself of this opportunity to renew to the Technical Secretariat of the Organization for the Prohibition of Chemical Weapons the assurances of its highest consideration.

**The Organization for the Prohibition
Of Chemical Weapons (OPCW)
The Hague.**

